
Zápis č. 3/2017 ze zasedání Dozorčí rady České asociace stolního tenisu  

 

dne 26. 5. 2017 
 

 

Přítomni: Alice Roubalová, Zdeněk Jirásek, Jiří Juřena, Jaromír Zlámal 

Místo konání: Kutná Hora 

 

 

PROGRAM: 

 

1) Kontrola zápisu z minulého jednání 

2) Informace od VV ČAST a Sdělení VV ČAST k aktuální situaci v dotačních 

programech pro rok 2017 

3) Plán rozpočtu na rok 2017 

4) Usnesení Konference ČAST 2017 

5) Podnět předsedy VV STSST a vyjádření DR ČAST 

6) Podnět Vladislava Koldase ke kontrole činnosti KM ČAST 

7) Mimořádná konference ČAST 

8) Různé         

 

 

PROJEDNÁNO: 

 

1) Kontrola zápisu z minulého jednání 

 

 Úkol: A. Roubalová bude nadále vyžadovat vypracování organizačního řádu. (O: 

A. Roubalová) 

 Závěr: úkol se stále řeší, je zpracována pracovní verze organizačního řádu. 

 Úkol: A. Roubalová bude požadovat ke zprávě o registru předsedy RIK ČAST 

vyjádření předsedy KR ČAST a ředitele soutěží a od VV návrh na řešení 

registru (O: A. Roubalová, T: následující zasedání dozorčí rady) 

 Závěr: došlo k personální změně předsedy RIK ČAST a jsou zvažovány možnosti 

dalšího postupu s ohledem na technické a finanční možnosti. A. Roubalová bude i 

nadále vývoj v registru sledovat. (O: A. Roubalová, T: následující zasedání dozorčí 

rady) 

 Úkol: A. Roubalová ověří případné uzavření nové smlouvy s panem 

Tošenovským. (O: A. Roubalová, T: následující zasedání dozorčí rady) 

 Závěr: úkol splněn, dle dostupných informací nebyla smlouva v podobě z roku 2016 

s panem Tošenovským uzavřena.  

 Úkol: J. Zlámal provede kontrolu účtování nákladů na jednotlivá RCM/SCM. 

(O: J. Zlámal) 

 Závěr: úkol splněn, J. Zlámal provedl kontrolu účtování nákladů na jednotlivá 

RCM/SCM s následujícími závěry:  

Byla provedena kontrola rozpočtu RCM a SCM za rok 2015 a 2016. Čerpání bylo dle 

smluv s ČAST. Prostředky na materiál by se měly nakupovat centrálně, aby se docílilo 

nižší ceny a většího efektu rozdělovaných finančních prostředků z MŠMT. Nebylo 

doloženo ani rozdělování materiálu vzhledem k tomu, že není tato povinnost zakotvena 

ve smlouvách. Také rozdělení finančních prostředků na jednotlivé SCM a RCM není 

dle výkonnosti hráčů a trenérů, ale je celoplošně, což nevyžaduje po hráčích a 



trenérech žádnou větší aktivitu. Nejsou k dispozici ani tréninkové plány a vyhodnocení 

sportovců a jejich sportovní růst. 

 Úkol: A. Roubalová seznámí předsedu VV ČAST Z. Špačka se závěry dozorčí rady, 

které se týkají rozpočtu ČAST. (O: A. Roubalová, T: ihned)  

Závěr: úkol splněn. 
 Úkol: A. Roubalová vypracuje zprávu dozorčí rady pro Konferenci 2017 (O: A. 

Roubalová, T: do termínu stanoveného VV ČAST)  

Závěr: úkol splněn. 

 Úkol: A. Roubalová požádá předsedu ČAST Z. Špačka o rozpočet na festival v 

minipingpongu z prostředků ČAST. (O: A. Roubalová, T: ihned) 

Závěr: úkol splněn, rozpočet předložil N. Endal. 

 Úkol: A. Roubalová bude informovat na příštím zasedání dozorčí rady o vývoji a 

opatřeních ze strany VV ČAST v problematice týkající se individuální podpory 

talentů, konkrétně Šimona Bělíka. (O: A. Roubalová, T: následující zasedání dozorčí 

rady) 

Závěr: úkol splněn, N. Endal zaslal opakovaně panu Bělíkovi návrh na podporu 

Šimona Bělíka. 
 

 

2) Informace od VV ČAST a Sdělení VV ČAST k aktuální situaci v dotačních 

programech pro rok 2017 

 

 Dozorčí rada vzala na vědomí Sdělení VV ČAST k aktuální situaci v dotačních 

programech pro rok 2017. 

 Dozorčí rada doporučuje VV ČAST sestavit provizorní rozpočet na rok 2017 za 

použití přebytků z uplynulých let do doby přidělení dotací ze státního rozpočtu. 

 Úkol: A.Roubalová seznámí VV ČAST se stanoviskem dozorčí rady. (O: A. 

Roubalová, T: ihned) 

 

 

3) Plán rozpočtu na rok 2017 

 

 Vzhledem k současné situaci bude přesunuto na další jednání dozorčí rady. 

 

 

4) Usnesení Konference ČAST 2017 

 

 Dozorčí rada projednala Usnesení Konference ČAST 2017. 

 Dozorčí rada vzala na vědomí bod z Usnesení Konference 2017, která schválila 

odvolání pana Karla Karlovského z Dozorčí rady ČAST. V této souvislosti A. 

Roubalová informovala o zaslání děkovného dopisu a dárku panu Karlovskému za 

jeho činnost v uplynulých letech. 

 Dozorčí rada vzala na vědomí bod z Usnesení Konference 2017, která schvaluje nebo 

neschvaluje změny v soutěžním řádu.  

 Dozorčí rada vzala na vědomí bod z  Usnesení Konference 2017, která schvaluje 

projednat reorganizaci 3. ligy mužů až na řádné Konferenci 2018 a připravit případnou 

změna pro sezónu 2019/2020.  

 Dozorčí rada dále konstatuje, že Arbitrážní komise ČAST porušila Usnesení 

Konference ČAST 2017, která arbitrážní komisi uložila znovu projednat sporné 

případy v souladu s platnými předpisy včetně zapojení zainteresovaných stran. 

 Úkol: A.Roubalová seznámí VV ČAST se stanoviskem dozorčí rady. (O: A. 

Roubalová, T: ihned) 



5) Podnět VV STSST a vyjádření DR ČAST 

 

 Dozorčí radě byl zaslán podnět Výkonného výboru Středočeského svazu stolního 

tenisu ve věci: Podnět k zahájení řízení pro kontrolu postupu a rozhodnutí 

Arbitrážní komise ČAST ve věci Návrhu na zahájení arbitrážního řízení ve věci 

odečtu 6 bodů družstvu TJ Sokol Roztoky v divizní soutěži Středočeského kraje. 

Podnět je Přílohou č. 1 tohoto zápisu.  

 Vyjádření dozorčí rady, které bylo zasláno předsedovi VV STSST Tomáši Nekolovi, 

je Přílohou č. 2 tohoto zápisu. 

 

 

6) Podnět Vladislava Koldase ke kontrole činnosti KM ČAST 

 

 Dozorčí rada projednala podnět Vladislava Koldase a odpověď předsedy KM ČAST 

Martina Linerta.  

 Dozorčí rada dospěla k závěru, že Pravidla vytvořená KM ČAST nebyla porušena. 

Otázkou je legitimita komisí a jejich pravomoci. 

 Dozorčí rada dále konstatuje, že podle čl. 19.1. Stanov ČAST odborné komise zřizuje 

VV ČAST a spadají pod jednotlivé členy VV, tedy z tohoto pohledu nebyly porušeny 

ani Stanovy ČAST. 

 S ohledem na závažné skutečnosti uvedené v podnětu Vladislava Koldase dozorčí rada 

doporučuje KM ČAST nastavit jasná objektivní pravidla zohledňující i zahraniční 

starty, a to také v souvislosti na návaznost na možné členství v RCM/SCM. 

 Úkol: A.Roubalová seznámí předsedu KM ČAST M.Linerta se stanoviskem 

dozorčí rady. (O: A. Roubalová, T: ihned) 

 

 

7) Mimořádná konference ČAST 

 

 Dozorčí rada projednala program Mimořádné konference, která se bude konat 

v sobotu 24. 6. 2017. 

 Vyjádření dozorčí rady k bodu 9. Návrh změny Stanov ČAST, diskuze, schválení 

návrhu:  

Dozorčí rada se domnívá, že původní znění Stanov není opodstatněné rušit, ale může 

být doplněno zněním navrhovaným VV ČAST jako další možnost svolání mimořádné 

konference. 

Odůvodnění: nelze srovnávat mandát předsedy, příp. zástupce krajského svazu, který 

zastupuje třeba i několik tisíc členů, s mandátem zástupce extraligového družstva, 

který zastupuje pár jednotlivců. Navíc zástupce krajského svazu zároveň zastupuje i 

všechny oddíly v kraji, tedy i extraligová družstva, takže v tom směru dozorčí rada 

nespatřuje žádnou diskriminaci, jak uvádí ve svém odůvodnění VV ČAST. Naopak, 

extraligová družstva mužů jsou zvýhodněna svým členstvím v APK, která může 

přizpůsobovat požadavky těchto družstev dle aktuální potřeby, a svolání mimořádné 

konference ze strany těchto zástupců je tedy velmi nepravděpodobné.  

Nesprávné je i uvedení VV ČAST, že se jedná o formulaci historickou, neboť nové 

Stanovy ČAST byly schváleny na Konferenci ČAST dne 3. 4. 2016 a před jejich 

schválením připomínkovány také všemi členy VV ČAST.  

 Vyjádření dozorčí rady k bodu 11. Projednání návrhu na změnu organizace 3. Ligy 

mužů, diskuze a schválení návrhu:  

Dozorčí rada považuje zařazení bodu o reorganizaci 3. Ligy mužů za porušení 

Usnesení konference 2017 ze strany Výkonného výboru ČAST. 



 Odůvodnění: v Usnesení Konference 2017 je uvedeno schválení projednat 

reorganizaci 3. ligy mužů až na řádné konferenci 2018 a připravit případnou změna 

pro sezónu 2019/2020. V úvahu je nutno vzít i vyjádření STK ČAST a ředitele 

soutěží, kteří zařazení na program Mimořádné konference ČAST nedoporučují. 

 Úkol: A.Roubalová seznámí VV ČAST se stanoviskem dozorčí rady 

k Mimořádné konferenci. (O: A. Roubalová, T: ihned) 

 

 

8) Různé 

 

 J. Juřena informoval ostatní členy dozorčí rady o společném rozhodnutí předsedy VV 

ČAST Z. Špačka a předsedy Rady krajů J. Veselky o pořádání setkání ve Strážnici dne 

2. 9. 2017. J.Juřena vyslovil názor, že vhodnější příležitostí by bylo uspořádání při 

příležitosti Czech Open, ITTF World Tour v Olomouci. 

 

 

9) Další jednání DR ČAST 

 

 V pátek  25. 8. 17 hod. ve Sportovní hale UP Olomouc.  

 

 

 

 

 

V Kutné Hoře dne 26. 5. 2017 

 

Zapsala: Alice Roubalová       

Ověřili: členové DR 


